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کــوتــــاه

معظم  مقام  ملی:  آرمان 
رهبری در دیدار خانواده و اعضای 
ستاد بزرگداشت سردار سلیمانی 
تاکید کردند که کار بزرگ شهید 
سلیمانی حفظ، رشد دادن، مجهز 
کردن و احیاء جبهه مقاومت بود.  
ظهر  خامنه ای   .. . آیت ا حضرت 
دیروز )یکشنبه( در دیدار خانواده 
و اعضای ستاد بزرگداشت سردار 
سلیمانی، دمیدن روحی تازه به 
جبهه مقاومت را کار بسیار برجسته 
و اساسی شهید سلیمانی خواندند 
و افزودند: سردار با تقویت مادی، 
این  مقاومت،  روحی  و  معنوی 
پدیده ماندگار و رشد یابنده را در 
مقابل رژیم صهیونیستی و نفوذ 
آمریکا و دیگر کشورهای استکباری 
حفظ، مجهز و احیاء کرد. ایشان 
گواهی سیدحسن نصرا... به عنوان 
انسانی بی بدیل را درباره مجاهدت 
سردار سلیمانی، باب بزرگی در 
درک اهمیت کار سردار سلیمانی 
برشمردند.  مقاومت  احیای  در 
به  اشاره  با  مقام معظم رهبری 
پیشرفت فلسطینی ها در مواجهه 
با صهیونیست ها و دستاوردهای 
مقاومت در عراق و سوریه و یمن 
افزودند: سردار سلیمانی با استفاده 
از تجربیات سال های دفاع مقدس 
و مشورت های یارانش، مقاومت 
داخلی  امکانات  بر  تکیه  با  را 
همان کشورها مقتدر کرد. ایشان 

همچنین متوقف کردن غائله بزرگ 
داعش و زدن بسیاری از ریشه های 
آن را یکی از کارهای مهم سردار 
سلیمانی خواندند و افزودند: شهید 
سلیمانی در آن قضیه هم امتحان 
خوبی داد. مقام معظم رهبری با 
قدردانی از فعالیت های تحسین 
برانگیز سردار قاآنی فرمانده سپاه 
قدس گفتند: الحمدا... خلأ سردار در 
موارد بسیاری پر شده است. ایشان 
افزودند: مجموعه مقاومت خودشان 
را عمق راهبردی جمهوری اسلامی 
و پرَ و بال اسلام می دانند و این 
حرکت در همین جهت ادامه خواهد 
یافت. حضرت آیت ا... خامنه ای در 
بخش دیگری از سخنانشان تجلیل 
عمومی از سردار سلیمانی و حضور 
خودجوش مردم در مراسم مختلف 
بزرگداشت یاد او را نتیجه اخلاص 
سردار سلیمانی برشمردند و افزودند: 

امسال هم مثل سال گذشته حضور 
مردم پرشور است و به فضل الهی در 
زمینه حضور با معنا و قدرشناسی 
ملت از سردار سلیمانی هیچ مشکل 
و کمبودی وجود ندارد. ایشان با 
صفات شخصی  برخی  به  اشاره 
سردار از جمله شجاعت، ایمان، 
خطرپذیری،  مسئولیت پذیری، 
هوش، عقلانیت، پیش قدم بودن 
در کارهای بر زمین مانده، و حرکت 
بدون تردید و توقف گفتند: اخلاص 
شهید از همه این ویژگی ها برتر 
بود و همین باعث شد پروردگار او 
را در دنیا اینگونه محل احترام و 
تمجید و تجلیل قرار دهد ضمن 
اینکه پاداش اخروی او بگونه ای 
است که عقل انسان به آن راه 
ندارد. مقام معظم رهبری صداقت 
را از دیگر صفات سردار سلیمانی 
دانستند و گفتند: با وجودی که 

در مسائل پیچیده سیاسی ورود و 
فعالیت های خوبی می کرد اما انسان 
بی خدعه و صادقی بود که باید همه 
سعی کنیم خصوصیات او را در خود 
به وجود آوریم. ایشان با اشاره به 
نکته ای مهم در تجلیل از سردار و 
تبیین خصوصیات او گفتند: نباید 
بگونه ای سخن گفت و عمل کرد که 
خصوصیات سردار ماورایی و دست 
نیافتنی تصور شود. حضرت آیت ا... 
خامنه ای با تأکید بر لزوم زنده نگه 
داشتن یاد همه شهیدان که سردار 
سلیمانی از برجسته ترین آنها است 
افزودند: باید با استفاده از انواع هنرها 
بگونه ای یاد شهید و خصوصیات 
فردی و کاری او را زنده نگه داریم 
و تبیین کنیم که حضور مردمی در 
تجلیل از او همیشگی و مستمر باشد. 
در ابتدای این دیدار سردار سرلشگر 
سلامی فرمانده سپاه پاسداران، 
13 دی 1398 روز شهادت شهید 
سلیمانی را روز تجدید حیات معنوی 
شهید سلیمانی خواند و با برشمردن 
ویژگی های شخصیتی  از  برخی 
برجسته آن شهید گفت: میراث 
ماندگار و پرچم پر افتخار شهید 
سلیمانی یعنی پرچم مقاومت در 
پیشروی  همه جبهه ها در حال 
است. همچنین در این دیدار خانم 
از  گزارشی  نیز  سلیمانی  زینب 
فعالیت های فرهنگی و اجتماعی 

بنیاد شهید سلیمانی بیان کرد. 

یــادداشـــت
لزوم نگاه همه جانبه نگر به مشکلات 

 برخی از زمانی که تحولات اخیر در جامعه آغاز شد تلاش 
کرده اند که اینگونه شرایط را جا بیندازند که ما در کشور مشکل 
سیاسی و اجتماعی نداریم و نارضایتی هایی که بعضا در جامعه 
بروز می کند به جهت بیکاری، مسائل اقتصادی، گرانی، تورم و... 
است. به عبارت دیگر آنها می خواهند از زیر بار اینکه مشکلات 
سیاسی نیز وجود دارد شانه خالی کنند و بگویند که همه 
مشکلات اقتصادی است. هر چند که می گویند بخشی از این 
مشکلات اقتصادی ناشی از ناکارآمدی های دولت آقای روحانی 
بوده و بخشی از آن نیز به جهت تحریم هایی بوده که غربی ها بر 
کشورمان اعمال کرده اند و حال باید صبر کنیم و به دولت جدید 
فرصت دهیم که بتواند مقداری مشکلات اقتصادی را برطرف 
کند. با این حال چه  برخی بخواهند آدرس اشتباهی بدهند و 
بگویند که مشکلات سیاسی و اجتماعی نداریم و چه واقعا به این 
مساله باور داشته باشند که مشکلات کشور صرفا اقتصادی است 
در دو حالت در اشتباه هستند. برای اینکه درست که امروز جامعه 
با مشکلات اقتصادی زیادی روبه روست و این مشکلات نیز به 
برخی ناکارآمدی های اقتصادی در دولت ها باز می گردد؛ اما این 
همه مشکل و ریشه های نارضایتی نیست.  چرا که نسل جوان 
و دهه هشتادی ها و نسل های پس از انقلاب چندان به آینده  
خوش بین نیستند نمی توان همه آن را به پای اقتصاد نوشت. حال 
اینکه برخی اصطلاحاتی مثل حکمرانی خوب، حکمرانی مطلوب 
و حکمرانی نو را به کار ببرند اینها همه بازی کردن با لغات است. 
ریشه مشکلات کشور برمی گردد به اینکه عملکردها باید درست 
باشد و اگر هم ناکارآمدی وجود دارد در راستای اصلاح آن برآیند 
و در خصوص همه مسائل به جامعه پاسخگویی وجود داشته 
باشد. اینها مسائلی است که در حقیقت باعث بروز نارضایتی ها در 
جامعه شده است. البته اگر به واقع این عزم برای اصلاح و تغییر 
وجود داشته باشد و آنطور که گفته شده در راستای حکمرانی 
نو قدم برداشته شود مهم ترین مساله این است که نسبت به 
مطالبات و نارضایتی های مردم مسئولانه تر عمل شود و هدف 
صرفا این نباشد که مسائل جمع شود. دولت و مجموعه حاکمیت 
باید در راستای حل و برطرف کردن مسائلی باشد که موجبات 
نارضایتی مردم را فراهم می کند. اگر بخواهیم یک جانبه و 
حداقلی به مسائل نگاه کنیم و همه چیز را در مشکلات اقتصادی 
خلاصه کنیم چندان نتیجه مطلوب و مناسبی هم نخواهیم 
گرفت. اما مساله این است که اینگونه نیست و در  برخی حوزه ها 
با چالش هایی مواجه هستیم که باید با یک دید همه جانبه نگر 
با آن مواجه شد. اگر قرار بر اصلاح و تغییر در حکمرانی نو باشد 
باید مردم محور قرار گیرند و به قانون اساسی به عنوان قانون 
بالادستی و مادر رجوع شده و عملکردها بر طبق آن باشد. اینکه 
بپذیریم امروز در جامعه مشکلاتی وجود دارد و باید راهکارهایی 
برای حل این مشکلات در حوزه های مختلف بیندیشیم خود 
بخش مهمی از ماجراست که به نظر می رسد وقتی صحبت از 
حکمرانی نو می شود یعنی مسئولان و مجموعه حاکمیت به این 
نتیجه رسیده که خود بسیار مهم است؛ اما قدم مهم تر این است 
که برای حل مشکلات و تغییر و اصلاح در راستای حاکمیت نو 

چه اقداماتی انجام خواهد شد که جامعه نیز پذیرای آن باشد. 

صادق زیباکلام
استاد دانشگاه

مقام معظم رهبری: 

 کار بزرگ شهید سلیمانی حفظ، رشد دادن
 مجهز کردن و احیاء جبهه مقاومت بود 

مومنی راد دبیر هیات عالی 
گزینش کشور شد

در حکمی از سوی سید ابراهیم رئیسی 
احمد مومنی راد به عنوان دبیر هیات عالی 
گزینش کشور منصوب شد.  رئیس جمهور در 
اجرای ماده ۵ آیین نامه اجرایی قانون گزینش 
کشور و بنا به پیشنهاد اعضای هیات عالی 
گزینش احمد مومنی راد را به عنوان »دبیر 

هیات عالی گزینش کشور« منصوب کرد. 
 
 کیفرخواست ۹ قاچاقچی دارو 

و ارز صادر شد
دادستان تهران با اشاره به پایان تحقیقات 
قضائی دادسرای جرایم اقتصادی تهران در 
خصوص اتهامات اعضای یک باند 9 نفره جرایم 
دارویی، اظهار کرد: این پرونده زیرمجموعه یک 
پرونده دیگر با عنوان کلاهبرداری شبکه ای 
و سایر جرایم است که با توجه به سازمان 
یافته بودن جرایم، از پرونده اصلی منفک و 
به صورت جداگانه مورد رسیدگی قرار گرفت. 
علی صالحی در تشریح نحوه قاچاق سازمان 
یافته ارز دولتی به بهانه واردات دارو توسط 
اعضای این گروه، گفت: اعضای این باند در 
یک فقره از جرایم ارتکابی بیش از 9 میلیون و 
۲۲3 هزار و 1۰۰ یورو، دو میلیون و 99 هزار 
و ۴1۲ درهم امارات و ۷3 میلیون و 18۶ هزار 
و 9۴8 روپیه هند ارز دولتی را به بهانه واردات 
داروهای فوریتی، تک نسخه ای و داروهای 
مورد نیاز جانبازان از طریق بانک رفاه و بانک 
تجارت دریافت و بدون رفع تعهدات به خارج از 

کشور قاچاق کرده اند. 
 

 برگزاری نشست
 »سپهبد سلیمانی قهرمان جهانی 

مقاومت« در ابوجا 
در آستانه سومین سالگرد شهادت سردار 
دل ها شهید سپهبد سلیمانی نشستی با عنوان 
»سپهبد سلیمانی قهرمان جهانی مقاومت« با 
حضور ده ها نفر از علاقه مندان این شهید عزیز 
و تعدادی از سفرای مقیم در محل سفارت 
جمهوری اسلامی ایران در ابوجا برگزار شد. 
این نشست با پیام شیخ ابراهیم زکزاکی رهبر 
شیعیان نیجریه به این مناسبت و همچنین 
سخنرانی محمد علی بک سفیر کشورمان 
در ابوجا برگزار شد. شیخ ابراهیم زکزاکی در 
پیام خود اظهار کرد: سه سال است که ما این 
مجاهد بزرگ را که نماد مبارزه با تروریسم بود 
و شهادت او تروریست های واقعی را رسوا کرد، 
از دست داده ایم. ایالات متحده آمریکا به خود 
می بالد که مسئولیت قتل او را بر عهده گرفته 
است.  این به وضوح نشان می دهد که همه آنها 
در پشت فعالیت های تروریستی در خاورمیانه، 

به ویژه در عراق و سوریه بوده اند.

رسانه ها در پیشگیری از جرایم 
نقش آفرین باشند 

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم 
قوه قضائیه در نشستی که با حضور کارشناسان 
و مدیران معاونت اجتماعی قوه قضائیه برگزار 
شد گفت: ارزیابی ما این است که نقش رسانه ها 
در پیشگیری از جرایم و آسیب های اجتماعی 
بی بدیل است و اساسا رسانه ها می توانند 
نهضت آگاهی حقوقی را در جامعه برقرار کنند. 
اصغر جهانگیر اظهار کرد: سرعت تحولات و 
رویدادهای اجتماعی در زمینه های مختلف به 
گونه ای است که نمی توان با روش های معمول 
به مقابله با ناهنجاری ها و بزهکاری ها پرداخت. 
این رسانه ها هستند که می توانند به سرعت 
و بهنگام با مردم در ارتباط باشند و دست به 
آگاهی بخشی بزنند. وی با اشاره به ترفندها 
و شگردهای جدید سارقان و کلاهبرداران که 
مدام بروزرسانی می شود، بیان کرد: آگاهی و 
هوشیاری مردم و شهروندان مهم ترین سد راه 
کلاهبرداری ها به خصوص کلاهبرداری های 

رایانه ای است. 
 
شلیک اژدرهای میعاد و والفجر 

از زیردریایی های نیروی 
دریایی ارتش

مشترک  رزمایش  عملیاتی  مرحله  در 
ذوالفقار 1۴۰1 ارتش که از صبح دیروز آغاز 
شده، اژدر ایرانی میعاد برای نخستین بار از 
زیردریایی طارق شلیک و هدف خود را منهدم 
کرد. همچنین اژدرهای ایرانی والفجر۲ نیز با 
شلیک از زیردریایی های فاتح و غدیر اهداف 
خود را در دریای عمان و شمال اقیانوس هند 
منهدم کردند. یک فروند بالگرد SH نیز در 
ادامه این رزمایش، با پرتاب اژدر مارک ۴۶، 
هدف خود را در دریا مورد اصابت قرار داد. این 
نوع اژدرها توسط متخصصان جوان نیروی 
دریایی ارتش با همکاری مراکز علمی و صنایع 
دفاعی کشور طراحی و ساخته شده که تفاوت 
آن با سایر اژدرها در ایمن بودن است. امیر 
سرتیپ علیرضا شیخ سخنگوی رزمایش 
مشترک ذوالفقار 1۴۰1 ارتش،  گفت: با جهاد 
بی وقفه دانشمندان و متخصصان جوان در 
ارتش جمهوری اسلامی ایران، وزارت دفاع، 
شرکت های دانش بنیان و سایر مراکز علمی 
و تحقیقاتی کشور امروز در حوزه تامین 
نیازمندی های دفاعی، کاملا به ظرفیت های 

داخلی متکی هستیم. 

 چرا بند ناف اقتصاد را 
از دلار جدا نمی کنیم؟

نماینده رفسنجان در مجلس 
شورای اسلامی با طرح این پرسش 
که چرا بند ناف اقتصاد را از دلار 
جدا نمی کنیم؟ گفت: کمیسیون 
اقتصادی طرحی ارائه کرده تا دلار 
را از سبد اقتصاد حذف کنیم چون 
تا وقتی که دلار خط کش و معیار 
اقتصاد ما باشد، همین آش و همین 
کاسه است. حسین جلالی گفت: 
در شرایطی به پایان سال نزدیک 
می شویم که خبری از پرداخت 
تسهیلات سیل زدگی و خشکسالی 
پسته  باغات  کشاورزان  نیست؛ 
رفسنجان و انار همچنان منتظر این 
تسهیلات هستند. بانک ها هم کارها 
را قفل کرده و در جهت امهال و 
تمدید وام و پرداخت وام اشتغالزایی 
کمکی نمی کنند. مگر مقام معظم 
رهبری نفرمودند که دیکتاتوری 
و آقایی دلار را بشکنید؟ مگر از 
نخست وزیر هند و رئیس جمهور 
روسیه نخواستند که جلوی این 
کار را گرفته و دلار را از سبد اقتصاد 

حذف کنید؟

ویـــــــژه
معاون اول رئیس جمهور: 

 باید ظرفیت های مغفول مانده کشور را 
فعال کنیم

آرمان ملی: در جلسه ای برای بررسی راهکارهای پیشرفت 
و تحول صنعت مس در ایران با حضور معاون اول رئیس جمهور 
بر برنامه ریزی برای تحقق درآمد 1۰ میلیارد دلاری از صنعت 
مس با توجه به رتبه پنجم ایران از ذخایر مس دنیا تاکید شد.  
محمد مخبر در این جلسه با اشاره به ظرفیت های مغفول مانده 
خدادادی در کشور و عدم استفاده مناسب از آنها، گفت: باید با 
استفاده از مشارکت مردم و نقدینگی موجود در جامعه، نسبت 
به فعال سازی این ظرفیت ها در بخش های مختلف اقدام کنیم. 
وی افزود: مردم آمادگی دارند در بازار سرمایه حضور جدی 
داشته باشند که لازم است با معرفی طرح هایی که حاشیه سود 
بالا دارند، نقدینگی جامعه را به سمت این پروژه ها هدایت و 
زمینه حضور و مشارکت مردم در فعال سازی ظرفیت های مغفول 
مانده کشور را فراهم کنیم. معاون اول رئیس جمهور تاکید کرد: 
در سالیان گذشته همواره اداره کشور از طریق درآمدها نظیر 
درآمدهای حاصل از فروش نفت و اخذ مالیات انجام شده و این 
در حالی است که اگر بتوانیم کشور را با اتکا به دارایی هایی نظیر 
ذخایر و مخازن نفت و گاز و معادن اداره کنیم، تحولاتی گسترده 
در توسعه و پیشرفت کشور محقق خواهد شد. وی با اشاره به 
گزارش های ارائه شده در جلسه در خصوص صنایع مس ایران با 
هدف گذاری دستیابی به تولید یک میلیون تن کاتد مس خاطر 
نشان کرد: لازم است شرکت ملی صنایع مس ایران ضمن تلاش 
برای تحقق این هدف گذاری، برنامه ریزی و سطح پروازی خود را 
بیش از این ارتقاء داده و برنامه ای دقیق و منسجم برای واگذاری 
سهام به مردم و افزایش تولید به 3 میلیون تن کاتد مس را در 
دستور کار قرار دهد. مخبر همچنین بر لزوم پرهیز از خام فروشی 
تاکید کرد و گفت: باید تلاش کنیم به جای خام فروشی، زنجیره 
پایین دستی صنایع همچون صنعت مس را با اتکا به ظرفیت های 
موجود فعال کنیم تا شاهد ارزش افزوده هر چه بیشتر و تولید 
ثروت برای کشور باشیم. معاون اول رئیس جمهور از مدیران 
شرکت ملی صنایع مس ایران خواست ظرف یک ماه آینده 
برنامه ای جامع و مدون برای ایجاد تحول در صنعت مس کشور 

و همچنین جلب مشارکت مردمی طراحی و آن را ارائه کنند. 

آرمان ملی – یاسمین طالقانی: مدت هاست 
محبوبیت  کاهش  از  اصولگرا  دلواپسان  که 
اصلاح طلبان ناامید شده اند و به سمت تخریب 
رقیب از موضع فرهنگی رفتند، البته نه مانند دهه 
۷۰ که به بهانه نمایش فیلم آدم برفی به سینما 
حمله کردند. در آن مقطع کمیل کاوه مسئول 
انصار حزب ا... اصفهان است که در جریان اکران 
فیلم آ دم برفی در اصفهان و حمله به سینما های 
اکران کننده این فیلم، متهم و محکوم شد و نه 
مانند 11 آذر سال 91 که تجمع توام انصار حزب ا... 
)مخالفان اکران فیلم ها( و اهالي سینما )موافقان 
اکران( در اعتراض به اکران برخی فیلم ها در مقابل 
وزارت ارشاد برگزار شد و در بنرهای معترضان از 
»یک خانواده محترم« به عنوان موهن ترین فیلم 
تاریخ سینمای ایران و از »من مادر هستم« به 
عنوان شنیع ترین اثر سینمای ایران نام برده شد.  
برخی اصولگرایان با بی نتیجه ماندن این اقداماتشان 
تصمیم دیگری گرفتند چنانکه در نقش مجری وارد 
عمل شدند و از جمله اقدامات آنها تاسیس موسسه 
اوج بود. سمت و سوی فعالیت های فرهنگی این 
سازمان، چالش هایی را در سطح رسانه ای برانگیخته 
است. به خصوص پس از نصب بیلبوردهای صداقت 
آمریکایی در اوج مذاکرات هسته ای ایران. بعضی 
رسانه ها، ساخت اینگونه فیلم ها را در راستای 
مخالفت با دولت برآورد کرده اند، موضوعی که 
مسئولان سازمان آن را رد کرده و رویکرد خود را 
نه جناحی؛ بلکه منطبق با اهداف انقلاب اسلامی 
بیان کرده اند. البته این سازمان در نقد عملکرد 
دولت های پیشین نیز تولیداتی داشته که مبنای این 
اتهام را کمرنگ کرده  است. در تاریخ ۲1مهر 1۴۰1، 
بیلبورد تبلیغاتی با عکس زنان تاریخ ساز ایران 
توسط این نهاد در خیابان ولیعصر تهران نصب شد و 

به دنبال آن فاطمه معتمد آریا، مرضیه برومند، ژاله 
علو و تعدادی دیگر از افرادی که تصویر آنها بدون 
اجازه بر روی این بیلبورد بود، اعتراض کردند و این 
بیلبورد در کمتر از ۲۴ ساعت به پایین کشیده شد. 

  موج سواری اوج
اکنون این موسسه سوژه جدیدی برای تخریب 
مستند  فیلم  است.  کرده  پیدا  اصلاح طلبان 
»برزخی ها« که در جشنواره سینماحقیقت به 
نمایش درآمد. مستندی گفت وگو محور که به 
دنبال دلایل توقیف فیلم »برزخی ها« ساخته 
ایرج قادری، اولین فیلم توقیفی پس از انقلاب 
است. فیلم را سازمان سینمایی اوج ساخته و برای 
تبلیغات آن هم هزینه کرده است، نمونه آن خبرها 
و نقدهای مثبت بسیاری است که از این فیلم 
برای تقریباً تمام رسانه ها ارسال شد. خبرآنلاین 
نوشت: »فارغ از گفت وگوها و آن بلایی که سر 
فیلم برزخی ها آمد، فیلمساز مستند و حامی آن 
در روایتش گروکشی سیاسی کرده و به دنبال آن 
است تا شخصیت های سیاسی – فرهنگی دهه ۶۰ 
همچون سیدمحمد خاتمی، میرحسین موسوی، 
سید محمد بهشتی شیرازی، فخرالدین انوار و... 
را متهم تمام بدبختی های اهالی فرهنگ و هنر در 
آن دهه نشان دهد. این را تأکید کنم که نگارنده 
این سطور نه سخنگو و نه بلندگوی جریان چپ 
مسلمان است که امروز زیر چتر اصلاح طلبان تعریف 
می شوند؛ چراکه خودشان به اندازه کافی عِده و عُده 
دارند که سخنگو و بلندگویشان باشند، اما این 
سطور را به عنوان مخاطب دو فیلم برزخی های 
ایرج قادری و برزخی های عارف افشار و از آن مهم تر 
به عنوان موجود زنده که این تاریخ را زندگی کرده 
است و پرسش های بسیاری دارد، می نویسم؛ چراکه 
تاریخ را نمی شود تحریف کرد و با یکی دو اعتبار 

و چند گزاره ناقص سر یک تاریخ پر رنج و »یکی 
داستان است پر آب چشم« را هم آورد. نمی شود 
با اعتبار و محبوبیت چند نام - حذف شده-  در 
میان مردم همچون زنده یادان محمدعلی فردین، 
ناصر ملک مطیعی، ایرج قادری و... حرف نادرست 
را درست نشان داد و برعکس.« امادر سوی دیگر 
ماجرا عبدالمجید معادیخواه وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی وقت در گفت وگویی که سال 9۲ روایت 
جالبی از این اتفاقات دارد: »آن زمان یک دعوای 
مفصلی به وجود آمد که از آقای مخملباف در آن 
شرکت داشتند و علیه من موضع می گرفتند تا آقای 
مسیح مهاجری. دعوا بر سر اکران فیلم »برزخی ها« 
بود. این مساله خودش یک پرونده  است که جنجال 
زیادی درست کرد به همه جا ازجمله مجلس هم 
کشید. بسیجی هم علیه بنده راه افتاد که بخشی  از 
آن در مطبوعات آن دوران هست.  هم مطبوعاتی 
که آقای خاتمی اداره می کردند، مثل کیهان به ما 
می تاختند و هم امثال آقای مخملباف فریاد »وا 
اسلاما« سر می دادند. در آن هیاهو هیچ کس نیامد 
ببیند که اصلًا داستان فیلم »برزخی ها« چیست.  
. به هر صورت برزخی ها اکران شد، البته فقط در 
تهران. با شروع اکران فروش فیلم بسیار جلب 
توجه کرد. در همین زمان بود که نخستین نقد 
منتشره علیه »برزخی ها« را روزنامه کیهان در 
تاریخ 9 خرداد 13۶1 تحت عنوان »دوزخ ابتذال در 
برزخی ها« نوشت. دومین نقد معترضانه را روزنامه 
جمهوری اسلامی)تحت مسئولیت مسیح مهاجری( 
با تیتر »برزخی ها متن نامطلوب وقاحت« به چاپ 
رساند که نویسنده بی نام در آن از »ذکر مصیبت« 
نوشت و این که »بیایید گریه کنیم در سوگ هنر 
اسلامی!.« افزایش فشارها به وزارت ارشاد موجب 

کناره گیری معادیخواه از این سمت شد.

سیاست جواب نداد؛ تخریب فرهنگی می کنند

»اوج«دربرزخاصلاحطلبان!

ضمن  مجلس  رئیس  ملی:  آرمان 
گرامیداشت فرا رسیدن سالروز یوم ا... نهم دی 
ماه بیان کرد: این روز جلوه درخشان آگاهی 
عمیق و بصیرت نافذ مردم شریف ایران اسلامی 
بود. مردم در این روز تاریخی توطئه های 
دشمنان برای آسیب زدن ایران عزیز را برهم 
زدند. محمدباقر قالیباف گفت: حماسه هایی 
نظیر نهم دی ماه برای ما و تمامی مسئولان 
نظام نشانه ای است تا به خود یادآور شویم که 
مردم چگونه با ایثار و فداکاری از ایران و اسلام 
و انقلاب اسلامی دفاع می کنند و ما باید با 
کارآمدی و حل مساله و تصمیم گیری مدبرانه 
و به موقع دین خود را به مردم و انقلاب ادا 
کنیم. وی افزود: در هفته گذشته از بیمارستان 
پیشرفته تخصصی که با حمایت آیت ا... العظمی 
سیستانی در حال ساخت است، بازدید کردم 
و توفیق داشتم خدمت مراجع عظام تقلید 
برسم و از رهنموهای حضرات آیات عظام 

جوادی آملی، سبحانی،  مکارم شیرازی و نوری 
همدانی استفاده کنم که وظیفه دارم از آنها 
به دلیل لطفی که داشتند تشکر کنم. رئیس 
قوه مقننه عنوان کرد: ایشان، دغدغه های 
این روزهای مردم متدین را مطرح فرمودند 
و حل مسائل اقتصادی و مشکلات معیشتی 
مردم را با دلسوزی مطالبه کردند. همه ما 
مسئولان، خود را نه تنها در برابر وظایفی که 
قانون برای ما تعیین کرده است بلکه در برابر 
همه مطالبات بحق مردم، مسئول می دانیم 
و وظیفه خود می دانیم این مسائل را در حد 
توان و حدود اختیارات با رعایت مصالح کشور 
پیگیری کنیم. قالیباف تصریح کرد: اقدام 
رئیس جمهور محترم مبنی بر تغییر رئیس 
کل بانک مرکزی ضرورتی اجتناب ناپذیر بود 
که از این اقدام ایشان تشکر می کنم. البته 
ضروری است این تغییر با اصلاحات ساختاری، 
سیاست گذاری و مدیریتی، تکمیل شود تا 

مساله به صورت پایدار حل شود؛ امید زیادی 
داریم با روی  کار آمدن رئیس کل جدید این 
اتفاقات بیفتد، انشاءا... . وی تاکید کرد: البته 
برخی نکات کارشناسی، درباره سیاست اعلام 
شده رئیس جدید بانک مرکزی وجود دارد که 
در جلسات کاری به ایشان و مسئولان مربوطه 
منتقل خواهم کرد اما در عین حال تاکید دارم 
همه باید با تمام توان کمک کنند که رئیس 
جدید بانک مرکزی در ماموریت حساس خود 
موفق باشند. قالیباف خاطرنشان کرد: مجلس 
همچنان معتقد است بهترین راه برای ایجاد 
آرامش معیشتی برای مردم، تخصیص یارانه به 
انتهای زنجیره و ارایه کالاهای اساسی به صورت 
کالابرگ الکترونیک است که هم جلوی فساد 
ناشی از تفاوت قیمت ارز را می گیرد و هم تورم 
ناشی از افزایش نقدینگی و تورم انتظاری دیگر 
کالاها ناشی از افزایش کالاهای اساسی را 

کنترل می کند. 

رئیس مجلس: 

 تغییر رئیس کل بانک مرکزی با اصلاحات، سیاست گذاری 
و مدیریتی، تکمیل شود

دولت بر   بوروکراسی 
 غلبه نکند 

گرفتار می شویم

رئیس جمهور  اجرایی  معاون 
گفت: اگر در دولت سیزدهم نتوانیم 
بر این بوروکراسی غلبه کنیم، گرفتار 
می شویم. محسن منصوری اظهار 
کرد: بیش از۲ میلیون مراجعه در 
سفرهای استانی به هیات دولت 
داشته ایم که به بیشتر آنها پاسخ 
داده شده است. وی ادامه داد: در 
دستگاه اداری کشور نگاه صرف 
اداری و کارمندی و در مقابل آن 
نگاه الهی و توحیدی وجود دارد. 
اگر درک ما ناقص از نقشه کلان 
نظام باشد، ممکن است فرسوده 
و خموده شویم و پاسخگویی به 
مردم را کمتر کند. ما در افق تمدن 
اسلامی در حال حرکت هستیم و 
باید نقش خود را درک کنیم. معاون 
اجرایی رئیس جمهور خاطرنشان 
کرد: رهبری فرایند پنجگانه تحقق 
انقلاب اسلامی، نظام اسلامی، دولت 
اسلامی، جامعه اسلامی و تمدن 
اسلامی را برشمرده اند که ما در 
مرحله تحقق دولت اسلامی هستیم 
و دشمن هم این مسأله را درک 

کرده است. 

از نظارت استصوابی 
محکم دفاع می کنیم

خط  پیروان  جبهه  رئیس 
امام و رهبری گفت: بسیاری از 
وظایف  نه  مجلس  کاندیدا های 
نمایندگی را می دانند و نه از امکانات 
کشور اطلاع دارند. حتی دولت ها 
هم انتظارات را بالا می برند. گفتیم 
آقایان قول ندهید سالی یک میلیون 
مسکن می سازیم! امکانات کشور 
را در نظر بگیرید، گفتند حالا به 
جای سالی یک میلیون در طی ۴ 
سال، ۴ میلیون مسکن می سازیم. 
محمدرضا باهنر افزود: ما نظارت 
استصوابی را قبول داریم و محکم 
از آن دفاع می کنیم. سوم آنکه باید 
برخی ساختار های غلط در کشور 
اصلاح شود. رهبر انقلاب در بیانیه 
گام دوم فرمودند که بین واقعیت ها 
و آرمان های مان فاصله وجود دارد و 
از جوانان خواستند که این فاصله 
را پر کنند. ما متأسفانه واقعیت ها 
را خیلی بدتر از آنچه که هست 
نشان می دهیم و از آن طرف برخی 
ایده آل ها را هم بسیار فراتر اعلام 
می کنیم و با وعده های غیر واقعی 

انتظارات مردم را بالا می بریم. 


